
 

 

 
 
 
 
Nr. 116/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 23 iunie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 16 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András- 
sat Coșeni, lipsind: Comăneci Liviu-Vasile, Debreczeni László, Janó Mihail, Kiss-Bartha 
Annamária, Vajna László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 731/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): `Bună ziua, aș începe 
ședința extraordinară de azi. Aș începe cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Bine, atunci am începe ședința de azi. Înainte de a aproba Ordinea de zi, v-
aș întreba dacă la Diverse se înscrie cineva? Dacă nu sunt, să aprobăm Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi propusă.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): ”Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.):  „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi propusă.” 
 Domna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 



 

 

 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt și eu de acord cu Ordinea de zi. 
Bună ziua.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): `Înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 
57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea 
situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe 
care-l au în problema respectivă. Aș dori să vă întreb, dacă sunt asemenea situații la ședința 
de azi? Dacă nu sunt, începem cu primul punct.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea delegării 
gestiunii serviciului public de administrare al Cimitirului Comun din municipiul Sfântu 
Gheorghe prin atribuire directă. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc pentru cuvânt, 
dl. președinte. Contractul societății Tega pentru administrarea Cimitirului Comun expiră la 
data de 19 iulie. Conform legislației înafară de salubrizarea localităților societatea Tega SA 
nu poate să desfășoare alte activități. Am predat și administrarea piețelor pentru Urban 
Locato SRL, la fel am dori să predăm și administrarea Cimitirului Comun, la care se face 
referire în Studiul de fundamentare, anexă la hotărâre, conform căreia Urban Locato SRL 
poate să facă acest lucru, respectiv societatea este capabil să îndeplinească această sarcină. 
Totodată este anexă la hotărâre și Caietul de sarcini, Regulamentul serviciului public de 
administrare al Cimitirului Comun, Lista tarifelor la activitatea de administrare al 
Cimitirului Comun, respectiv modelul Contractului de delegare, care ar delega direct 
aceast serviciu către Urban Locato SRL pe o durată de 4 ani. În aceleași timp toate 
contractele de servicii încheiate de către Tega SA cu clienții se va transfera către societatea 
Urban Locato.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Bine, mulțumim 
frumos. Are cineva întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V au 
acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre. 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.):  „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Ferenczy Ágnes-
Kanilla), HOTĂRÂREA NR. 214/2023. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură ”Kónya Ádám” și Asociația Culturală 
Mikes Kelemen din Județul Covasna în vederea organizării în comun în municipiul Sfântu 
Gheorghe în perioada 06-09 iulie 2023 a evenimentului ”Festivalul SepsiClassic”. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar.  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
cuvânt. La punctul 2 întradevăr este vorba de un contract de asociere între Casa de Cultură 
”Kónya Ádám”, Asociația Culturală Mikes Kelemen și Consiliul Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe. Sfântu Gheorghe se îmbogățește cu un festival nou, un festival de 
muzică clasică, pe care l-am organiza în perioada 06-09 iulie în Sfântu Gheorghe. Pentru 
derularea acestui festival municipalitatea și-a asumat următoarele obligații: dorim să 
sprijinim cu suma de 384.303 lei asociația; punem la dispoziția asociației locațiile din 
domeniul public al municipiului Sfântu Gheorghe, care în cazul nostru este Parcul 
Elisabeta, vor mai fi evenimente în Muzeul Național Secuiesc și Biserica ”Krisztus 
Király”. Totodată municipalitatea s-a angajat să pună la dispoziție căsuțe de lemn și 
scaune, respectiv să supravegheze realizarea evenimentului. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Are cineva întrebări, luări de cuvânt la acest punct? Dacă nu, comisiile de specialitate I, IV 
și V au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm despere proiectul de hotărâre. 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.):  „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 215/2023. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe și Asociația Turul Madár în vederea organizării în comun în 
municipiul Sfântu Gheorghe în data de 24 iunie 2023 a evenimentului ”Compass”. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar.  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La fel 
este vorba de un contract de asociere. Am dori să ne asociem cu Asociația Turul Madár cu 
ocazia unui eveniment, care se va desfășura în weekend. Ei au avut inițiativa de a organiza 



 

 

un eveniment pentru tineret, care înafară de a asigura un weekend pentru familii, pentru 
comunitate, va mai avea ca obiectiv promovarea stilului viața sănătoasă, sănătatea mentală, 
colaborarea între generații. La organizarea acestuia au solicitat sprijinul nostru cu o sumă 
în cuantum de 34.500 lei, respectiv să punem la dispoziția curtea fostei Fabrici de Țigarete. 
Despre acest lucru vă rog să votăm. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentarea proiectului de hotărâre. Comisiile de specialitate I, IV și V au acordat 
aviz favorabil. Vă rog să votăm. 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 216/2023. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
190/2022 privind aprobarea participării Complexului ”Zathureczky Berta” din subordinea 
Direcției de Asistență Socială și a Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe la 
solicitarea de finanţare pentru dotări pe baza Metodologiei de înregistrare şi evaluare a 
solicitărilor de finanţare a unor cheltuieli de investiţii şi reparaţii capitale pentru centrele de 
zi şi rezidenţiale din bugetul Ministerului Muncii, Familiei şi Protecţiei Sociale. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul Complexului 
”Zathureczky Berta” am depus un proiect. Conținutul acestui proiect a fost aprobat prin 
HCL 190/2022 și propunem modificarea articolului 3 al acestei hotărâri. În varianta inițială 
acest articol 3 conținea faptul că contribuţia proprie terbuie plătită în 12 luni de derulare a 
proiectului, iar acum am dori reformularea acestuia, ca contribuţia proprie să fie plătită pe 
durata derulării contractului de finanțare, astfel practic amânăm plata contribuției proprii.”  
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Bine, mulțumim 
frumos. Are cineva întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, III și V 
au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm despre punctul 3. 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 217/2023. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Mulțumim frumos. Nu 
s-a înscris nimeni la diverse, astfel închid ședința. Mulțumesc pentru prezență.” 
 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 iunie 2023. 
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